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§ 57 KFKS 2022/1 

Anmälningar  

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet.  
 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar KSAU 2022-05-10 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

Synpunkt till kommunstyrelsen i Nacka 
angående omdragningen av busslinje 442 
KFKS 2022/344 

 

Organisationen Suicide Zeros 
kommunbarometer 2022 

 

Inbjudningar 
 

Inbjudan till konferensen Mötesplats Social 
hållbarhet iÖrebro den 20–21 september 2022 
Arrangörer: Folkhälsomyndigheten, SKR, 
Örebro kommun och Region Örebro län 

 

Inbjudan från SKR till webbinarium Drönare 
i kommunal verksamhet den 20 maj 2022, 
Sista svarsdag 19 maj 2022 

 

Övrigt 
 

Protokoll bolagsstämma Boo 1:207 AB 19 
april 

 

Protokoll bolagsstämma CNAB 19 april  
Protokoll bolagsstämma NSAB 19 april  
Protokoll bolagsstämma NVOA 12 april  
Protokoll bolagsstämma NEAB 12 april  
Protokoll bolagsstämma NEFAB 12 april  
Protokoll styrelsemöte 2022-2 NVOA 12 april  
Protokoll styrelsemöte 2022-3 NSAB 19 april  
Protokoll styrelsemöte 2022-2 NEAB 12 april  
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Protokoll styrelsemöte 2022-2 NEFAB 12 
april 

 

 
- - - - - 
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§ 58 KFKS 2022/256 

Sammanträdesdagar 2023 för kommunstyrelsens 
arbetsutskott och kommunstyrelsen samt 
kommunfullmäktige 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar om sammanträdesdagar 2023 för sig, enligt tabell 
nedan.  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 

1. Kommunstyrelsen beslutar om sammanträdesdagar 2023 för sig enligt 
nedan. 
 

2. Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar om 
sammanträdesdagar 2023 för sig enligt nedan. 

 
KSSU & KSMU* KSVU & KSAU KS KF 

  16 januari 
 

30 januari 

24 januari* 31 januari 6 februari 
 

20 februari 

7 februari 
 

14 februari 
 

6 mars 
 

20 mars 
 

14 mars* 21 mars 3 april 24 april 
 

4 april 18 april 
 

2 maj 
Tisdag 

15 maj 
 

23 maj* 
 

30 maj 12 juni 19 juni 

22 augusti* 29 augusti 4 september 18 september 

19 september 26 september 2 oktober 
 

16 oktober 

3 oktober* 10 oktober 
 

23 oktober 
Mål och budget, 
skattesats 

13 november 
(14 november) 
Mål och budget, skattesats 

6 november 
Oppositionens budget 

7 november 
 

21 november 27 november  11 december 
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5 december* 12 december 18 december  
29 januari 2024 
 15 januari 2024 

 

Ärende 
I detta ärende presenteras förslag till sammanträdesdagar för 2023 för kommunstyrelsens 
arbetsutskott och för kommunstyrelsen samt för kommunfullmäktige. Förslaget har 
samordnats med de förslag som läggs fram till kommunstyrelsens miljöutskott och 
stadsutvecklingsutskott samt dess verksamhetsutskott. Förslagen för samtliga 
sammanträden redovisas för att underlätta en sammanhållen bedömning. Enligt 
kommunallagen ska kommunstyrelsen ta ställning till skattesats i oktober månad och det 
föreslås därför ett sammanträde den 23 oktober 2023. I planeringen av tidsschemat har 
dialog förts med representanter för ekonomiprocessen och med andra parter inom 
kommunen för att få såväl sammanträden som inlämning, beredning och utskick av 
handlingar att harmonisera. Hänsyn har också tagits till lov och klämdagar för att i 
möjligaste mån undvika sammankomster vid dessa tillfällen. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben, daterad den 28 april 2022 
Bilaga  Sammanträdesplan 2023 för kommunfullmäktige och kommunstyrelsen samt 

kommunstyrelsens utskott 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från juridik- 
och kanslistaben – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 59 KFKS 2022/415 

Tidplaner 2023 för ekonomiprocessen 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 

1. Kommunstyrelsen beslutar om tidplaner 2023 för ekonomiprocessen enligt bilaga 
till tjänsteskrivelse, daterad 2 maj 2022. 

 

Ärende 
I detta ärende presenteras förslag till tidplaner för ekonomiprocessen, årsredovisning 2022, 
ekonomi- och verksamhetsuppföljning 2023 samt Mål och budget 2024-2025. Tidplanerna 
är anpassade utifrån de förslagna sammanträdesdagarna 2023 för kommunstyrelsens 
utskott och för kommunstyrelsen och följer i princip föregående års upplägg. I de 
föreslagna sammanträdesdagarna har hänsyn tagits till lov och klämdagar för att i möjligaste 
mån undvika sammankomster vid dessa tillfällen. I det möjligaste mån har tidplanerna 
anpassats så att handlingarna skall kunna skickas ut med ordinarie utskick. Med de 
föreslagna sammanträdestiderna för utskotten och kommunstyrelsen kommer detta inte att 
kunna ske till samtliga sammanträden. Det medför att handlingar i ekonomiärenden måste 
vid vissa tillfällen skickas ut senare och vid något tillfälle kommer ekonomiuppföljningen 
inte att ske i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten, daterad den 2 maj 2022  
Bilaga 1 Tidplaner 2023 för ekonomiprocessen beträffande årsredovisning 2022, 

ekonomi- och verksamhetsuppföljning 2023 samt mål och budget 2024–2025 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och controllerenheten – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i 
enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 60 KFKS 2022/369 

Revidering av kommunstyrelsens delegationsordning 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att fatta följande beslut. 
 

1. Kommunstyrelsen beslutar att revidera kommunstyrelsens delegationsordning i 
enlighet med stadsledningskontorets tjänsteskrivelse daterad den 21 april 2022. 
 

2. Kommunstyrelsen beslutar att reviderad delegationsordning gäller från och med 
den 1 juni 2022. 

 

Ärende 
Utifrån en översyn av kommunstyrelsens delegationsordning kan det konstateras att det 
finns behov av revideringar inom några områden. Ändringarna som föreslås avser främst 
beslut avseende exploaterings- och fastighetsfrågor och består i ändringar av övergripande 
och redaktionell karaktär, revidering av befintliga beslutspunkter, tillkommande och 
utgående beslutspunkter. Föreslagna revideringar syftar till att effektivisera och anpassa 
delegationsordningen utifrån organisationen och hur verksamheterna bedrivs. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret samt juridik- och kanslistaben, daterad den 21 
april 2022  
Bilaga 1 Förslag till reviderad delegationsordning för kommunstyrelsen 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret samt juridik- och kanslistaben – och fann att arbetsutskottet hade 
beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
  



 
11 (29) 

 10 maj 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 61 KFKS 2022/364 

Dataskyddsombudets årsrapport 2021 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 
 
Kommunstyrelsen noterar dataskyddsombudets årsrapport för 2021. 
 

Ärende 
I dataskyddsombudets uppdrag ligger bland annat att granska efterlevnaden av 
dataskyddsförordningen (GDPR) och rapportera till den personuppgiftsansvariga, i detta 
fall kommunstyrelsen. Årsrapporten är en sammanfattning av dataskyddsombudets årliga 
granskning av kommunstyrelsen och redovisar hur väl nämnden följer förordningens krav. 
 
Granskningen visar att nämnden följer dataskyddsförordningens krav inom flera områden, 
men ett visst arbete kvarstår fortfarande för att efterleva förordningen som helhet. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från ledningsstaben, daterad den 20 april 2022 
Bilaga 1 Dataskyddsombudets årsrapport 2021 
Bilaga 2 Kontrollpunkter 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
ledningsstaben – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 62 KFKS 2022/366 

Uppföljning av 2021 års medarbetarundersökning 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
 
Kommunstyrelsen noterar uppföljningen av medarbetarundersökningen 2021 till 
protokollet. 
 

Ärende 
Nacka kommuns medarbetarundersökning 2021 har följts upp med en FOKUS-
uppföljning som genomfördes i mars 2022. FOKUS-uppföljningen består av ett urval av de 
frågor som följs i kommunens medarbetarundersökning, Svarsfrekvensen uppgick till 80 
procent. Syftet med FOKUS-uppföljningen är att driva på utvecklingen av det proaktiva 
systematiska arbetsmiljöarbetet och dialogen på varje arbetsplats om de konkreta åtgärder 
som prioriteras för att utveckla arbetsförutsättningarna.  
 
Kommunstyrelsens målindikatorer för personalprocessen följs upp genom FOKUS-
uppföljningen. Hållbart medarbetarengagemang, HME, som kommunen mäter enligt 
rekommendationen från Sveriges kommuner och regioner (SKR), ligger på oförändrad nivå 
80, vilket är motsvarande nivå som SKR:s jämförelsetal för kommuner 2021. För 
kommunstyrelsens tre andra målindikatorer har Nacka kommun ett resultat över Zonderas 
jämförelsedatabas där resultat från medarbetarunder-sökningar ingår för ett tjugotal 
kommuner.   
 
Totalindex, som är ett mått för samtliga 45 frågor som ingår i FOKUS-uppföljningen, 
uppgår till 73,9 procent positiva svar vilket är 0,3 procentenheter lägre jämfört med 
resultaten i 2021 års medarbetarunderökning. Nacka kommuns snittindex för de 27 frågor 
som är jämförbara med Zonderas frågor i jämförelsedatabasen uppgår till 73,5 procent 
positiva svar vilket är 3,5 procentenheter högre än snittindexet jämfört med det tjugotal 
kommuner som ingår i Zonderas jämförelsedatabas.   
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 20 april 2022 
Bilaga 1. Zonderas analys av FOKUS-uppföljningens resultat 2022.   
Bilaga 2. Resultatrapport FOKUS-uppföljningen 2022.   
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Gunnel Nyman Gräff lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Överlag är chefer mer nöjda än medarbetarna utan chefsbefattning. Det kanske är 
naturligt, men bör ändå finnas med när totalen presenteras. Det går också att se att de som 
arbetar på enheter i stadshuset är mer nöjda än de som arbetar med verksamheten. Det 
hade onekligen varit intressant att få ta del av siffror från de som arbetar i verksamheter på 
uppdrag/finansierade av Nacka kommun, till exempel inom hemtjänsten.  
 
Några saker som sticker ut negativt är ”Jag är nöjd med min sömn” (relaterat till arbetet) 
och ”Jag kan koppla av från arbetet på min fritid”. Det är orsaker som är starkt 
förknippade med sjukskrivning vid utmattningssyndrom och behöver verkligen förbättras. 
De kan också kopplas till siffrorna för ”Jag kan återhämta mig mellan perioder av högre 
arbetsbelastning”. En åtgärd skulle kanske kunna vara att utveckla APT 
(Arbetsplatsträffar), där endast 58 % av medarbetarna, men 73 % av cheferna anser att 
dessa är ett aktivt forum för dialog om arbetsförutsättningarna och hur de ska utveckla 
arbetsmiljön. Det är självklart viktigt att medarbetarna är med och utformar dessa träffar, 
det är för medarbetarna APT är till. Ett systematiskt arbetsmiljöarbete är A och O för att 
förbättra för medarbetarna, och där är skyddsombuden en resurs som måste tas tillvara och 
ges möjlighet att utföra sitt arbete på det sätt de anser är bäst. Men till sist är det ändå ett 
gott ledarskap och tillräckligt med resurser som gör att möjlighet till återhämtning faktiskt 
finns. Utan tillräckligt med kollegor och tid att utföra arbetet kommer det fortsätta att vara 
siffror i medarbetarmätningar av olika slag som gör oss bekymrade.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Det är bra att man noga följer medarbetarnas trivsel och hur man ser på att arbeta i 
kommunen och utvecklingen här. Däremot tror jag att man noga måste väga av antalet 
tillfällen för enkäter och dylikt, om det blir allt för ofta så riskerar svarsfrekvensen att 
sjunka och undersökningen blir i och med det mindre relevant. En oroande siffra i 
undersökningen är att så få som 66 respektive 63 procent i VS och VSS kan rekommendera 
andra att söka jobb i Nacka kommun. Här tycker jag det vore intressant att göra en 
fördjupad studie kring de som svarar nej för att fånga upp detta. Nöjda medarbetare som 
rekommenderar andra att söka sig till Nacka är en väldigt viktig del för att kunna rekrytera 
nya medarbetare. En av de största utmaningarna vi står inför är det kraftiga behov av 
välutbildad personal till våra välfärdstjänster de kommande åren och då är det viktigt att de 
medarbetare vi. Har kan fungera som ambasadörer för kommunen.” 
- - - - -  
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§ 63 KFKS 2022/367 

Uppföljning av 2021 års systematiska arbets-miljöarbete 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
 
Kommunstyrelsen noterar 2021 års uppföljning av det systematiska arbetsmiljö-arbetet till 
protokollet. 
 

Ärende 
Den årliga uppföljningen av det systematiska arbetsmiljöarbete för 2021 har summerats för 
kommunen. Summeringen visar att det i hög grad pågår ett väl fungerande systematiskt 
arbetsmiljöarbete men att det fortfarande finns utrymme för förbättring inom flera 
områden. Inom varje verksamhet pågår ett arbete med att utveckla det systematiska 
arbetsmiljöarbetet.  
  
En rad kommungemensamma åtgärder initieras och genomförs även under 2022 som ett 
led i att utveckla det systematiska arbetsmiljöarbetet till ett än mer proaktivt systematiskt 
arbetsmiljöarbete. En av de åtgärder som initieras är en delårsuppföljning av 
arbetsmiljöarbetet 2022 som kommer att planeras och genomföras i samverkan med 
fackliga organisationer. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och HR-staben, daterad den 2 maj 2022 
Bilaga 1. Summering av den årliga uppföljningen av det systematiska 

arbetsmiljöarbetet 2021 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och HR-staben – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet 
med detta förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Skyddsombudsakademin är en viktig satsning för att stärka det långsiktiga och 
systematiska arbetsmiljöarbetet. Vi ser gärna att arbetet med att stärka och rusta 
skyddsombuden fortsätter. Kommunens uppdrag i detta handlar bland annat om att 
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möjliggöra för lärande mellan skyddsombuden för att stärka arbetsplatsernas arbete med 
arbetsmiljön. Detta är helt enkelt viktigt för att alla ska komma hem från jobbet hela och 
friska.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Den redovisning som görs i ärendet visar på ett väl fungerande arbetsmiljöarbete i 
kommunen. Det är väldigt positivt och Nackalistan vill verkligen poängtera det viktiga jobb 
som skyddsombud, chefer och fackliga representanter gör i kommunen. Det är väldigt bra 
att detta nu uppmärksammas på ett positivt sätt och möjligheterna för skyddsombud att 
dela erfarenhetr och kunskaper med varandra är viktigt.” 
 
- - - - - 
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§ 64 KFKS 2022/301 

Remiss – Regional masshanteringsplan för Stockholms 
län 
Yttrande till Länsstyrelsen Stockholm 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.  
 
Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande i enlighet med bilaga 1 till tjänsteskrivelsen 
daterad den 8 april 2022. 
 

Ärende 
Nacka kommun har givits tillfälle att yttra sig över regional masshanteringsplan för 
Stockholms län. Det är Länsstyrelsen, Region Stockholm, Storsthlm, Trafikverket och 
Stockholm Stad som tillsammans har tagit fram en regional plan för cirkulär och 
resurseffektiv hantering av massor i Stockholms län. Nacka kommun har som medlem i 
Storsthlm bidragit till arbetet med planen genom att medverka i såväl projektgrupp som 
styrgrupp. Det övergripande syftet med masshanteringsplanen är att skapa förutsättningar 
för cirkulär och resurseffektiv hantering av massor i länet och en regional samsyn om 
åtgärder som behövs för att uppnå cirkulär och resurseffektiv hantering. Planen ska även 
bidra till att miljö- och klimatpåverkan från masshantering minskar. 
 
Flera av åtgärderna i masshanteringsplanen vilar på kommunerna att åtgärda och Nacka 
kommun har redan pågående arbete som svarar upp mot i stort sett alla.  
 
I förslag till yttrandet framförs i huvudsak att masshantering är en angelägen fråga för hela 
Stockholmsregionen. Stadsutvecklingen och tunnelbanans utbyggnad till Nacka både 
skapar och har behov av massor. För det fortsatta arbetet är det viktigt att de regionala 
företrädarna tar ansvar för de kunskapsunderlag och den samordning som behövs. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling, daterad den 8 april 2022 
Bilaga 1. Förslag till yttrande, Enheten för strategisk stadsutveckling 2022-04-08 
Bilaga 2. Följebrev remiss 
Bilaga 3. Remiss regional masshanteringsplan 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från enheten 
för strategisk stadsutveckling – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med 
detta förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Det övergripande syftet med planen synes vara bra och nödvändig med hänsyn till den 
kraftiga exploatering som delar av regionen genomgår. Likaså inriktningen mot en 
resurseffektiv hantering. I detta instämmer Nackalistan. Vi vill lägga till aspekter som 
handlar om logistiken i planering av exploateringar som generar masshanteringar. Det 
borde finnas en plan i samband med starten av en plan så att det inte senare, i all hast, 
tvingas fram olika former av mer eller mindre lyckade lösningar av masshanteringar. I 
samband med start av en exploatering med masshantering så borde denna plan ha 
kommunicerats och fått gillande av de omkringboende så att den demokratiska processen 
förbättras. Nackalistan hoppas att regionplanen tar hänsyn till ovanstående angivna 
aspekter så kan masshanteringen lösas på ett bättre sätt än nu framöver.” 
 
- - - - - 
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§ 65 KFKS 2022/143 

Remiss – En möjlighet till småskalig gårdsförsäljning av 
alkoholdrycker (SOU 2021:95) 
Yttrande till Socialdepartementet 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande enligt bilaga 1 till arbetsutskotts protokoll från 
den 10 maj 2022.  
 

Ärende 
I remissen föreslås ändringar i alkohollagstiftningen som innebär att småskaliga och 
oberoende producenter av hantverksmässigt tillverkade alkoholdrycker ges möjlighet att 
sälja begränsade mängder alkoholdrycker till besökare som genomgått ett studiebesök eller 
tagit del av en föreläsning på tillverkningsstället. 
 
I förslag till yttrande framförs i huvudsak att kommunen är positiv till utredningens förslag 
och att förslaget kan bidra till nya arbetstillfällen inom det lokala näringslivet med en 
positiv spridningseffekt på besöksnäring, hotell- och restaurangverksamhet. I yttrandet 
understryks vikten av att förslaget, om det genomförs, är kostnadsneutralt för 
kommunerna. Förslag till yttrande från Nacka kommun framgår av bilaga 1 till 
arbetsutskottets protokoll från den 10 maj 2022.  
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben, daterad den 21 april 2022 
Bilaga 1. Sammanfattning av SOU 2021:95. (För det fullständiga betänkandet se: En 
möjlighet till småskalig gårdsförsäljning av alkoholdrycker på www.regeringen.se) 
Bilaga 2. Förslag till yttrande från juridik- och kanslistaben daterad 21 april 2022 
Bilaga 3. Protokollsutdrag socialnämnden den 29 mars 2022, § 31 
Bilaga 4. Socialnämndens synpunkter 
Bilaga 5. Tjänsteskrivelse socialnämnden 
 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), bifall till eget förslag till 
yttrande (se bilaga 1 till protokollet).  
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Karin Teljstedt (KD) yrkade, med instämmande av Gunilla Grudevall-Steen (L), bifall till 
det utsända förslaget från juridik- och kanslistaben.  
 
Gunnel Nyman Gräff (S) yrkade bifall till följande förslag till beslut:  
”Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att fatta följande beslut  
Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande enligt bilaga 2 till tjänsteskrivelsen daterad den 
21 april 2022, med följande ändringar:   

• Att i inledningstextens andra stycke, första meningen, ändras ordet “positivt” till 
“negativt”.  

• Att i inledningstextens andra stycke, andra meningen, stryks och ersätts med: 
“Förslaget kan bidra till att Sveriges unika alkoholmonopol hotas.”.  

• Att texten under avsnittet “EU-rättsliga förutsättningar för gårdsförsäljning med ett 
i övrigt bibehållet detaljhandelsmonopol (avsnitt 9)” stryks och ersätts med: “Nacka 
kommun bedömer att förslagen i remissen inte går att kombinera med ett bevarat 
detaljhandelsmonopol för försäljning av alkoholhaltiga drycker.”.  

• Att texten under avsnittet “Konsekvenser för folkhälsan (avsnitt 12.2.2)” stryks och 
ersätts med: “Förslaget att tillåta gårdsförsäljning av alkohol innebär ökad 
tillgänglighet till öl, vin och spritdrycker. En ökad tillgänglighet riskerar att öka 
människors konsumtion av alkohol. Gårdsförsäljning har till skillnad mot 
Systembolaget en inneboende vinstmöjlighet som motivation att sälja mer. Stor 
konsumtion av alkohol har en negativ påverkan på folkhälsan ur alla aspekter, 
medicinskt, socialt och utifrån barns välmående och trygghet.”.  

• Att avsnittet “Konsekvenser för det offentliga (avsnitt 12.2.4)” stryks.” 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade inledningsvis att det fanns tre förslag till beslut – det utsända 
förslaget juridik- och kanslistaben, förslaget från Hans Peters, samt förslaget från Gunnel 
Nyman Gräff.  
 
Ordföranden ställde sedan vart och ett av förslagen mot avslag, och fann att arbetsutskottet 
hade beslutat i enlighet med förslaget från Hans Peters (se bilaga 1 till protokollet).   
 
Mikael Carlsson (NL) meddelade att Nackalistan inte deltar i beslutet.  
 

Reservationer 
Gunnel Nyman Gräff reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraterna, och 
ingav följande:  
”Betänkandet ”En möjlighet till småskalig gårdsförsäljning av alkoholdrycker” är ute på 
remiss. Utredningens förslag innebär att småskaliga och oberoende producenter av 
hantverksmässigt tillverkade alkoholdrycker ges möjlighet att sälja begränsade mängder 
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alkoholdrycker till besökare som genomgått ett studiebesök eller tagit del av en föreläsning 
på tillverkningsstället. 
Förslaget att tillåta gårdsförsäljning av alkohol utmanar alkoholmonopolet och innebär 
samtidigt ökad tillgänglighet till öl, vin och spritdrycker. En ökad tillgänglighet riskerar att 
öka människors konsumtion av alkohol. Stor konsumtion av alkohol har en negativ 
påverkan på folkhälsan ur alla aspekter, medicinskt, socialt och utifrån barns välmående 
och trygghet. 
Vi reserverar oss därför mot beslutet.” 
 
Gunilla Grudevall-Steen reserverade sig mot beslutet för Liberalerna. 
 
Karin Teljstedt reserverade sig mot beslutet för Kristdemokraterna.  
 

Protokollsanteckningar 
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna:  
”Kristdemokraterna är principiellt inte emot gårdsförsäljning av lokalproducerad alkohol i 
små volymer. Vår ståndpunkt är att Systembolagets detaljhandelsmonopol ska värnas. 
Under förutsättning att Systembolagets detaljhandelsmonopol kan upprätthållas vill vi 
verka för en lagstiftning som möjliggör detta i begränsad utsträckning. 
Vi Kristdemokrater i Nacka instämmer i det tjänsteförslag till yttrande som behandlades i 
dagens KSAU (Dnr: KFKS 2022/143). Vi är därmed positiva till utredningens förslag om 
att möjliggöra småskalig gårdsförsäljning och instämmer i de medskick som 
tjänsteskrivelsen ger. Vi tror att utredningens förslag kan bidra till nya arbetstillfallen inom 
det lokala näringslivet och få en positiv spridningseffekt på besöksnäring, hotell- och 
restaurangverksamhet och samtidigt värna monopolet. 
Vi reserverar oss mot det alternativa yttrande som antogs och ställer oss inte bakom 
förslagen om varken en ökad försäljningsvolym, produktionsvolym eller lösare former för 
gårdsförsäljning. Förslaget är då inte längre ett förslag om gårdsförsäljning och öppnar upp 
för försäljning av stora mängder alkohol (alla dagar i veckan).  
Vi ser den i utredningen föreslagna försäljningsvolymen/enskild person/besökstillfälle som 
fullt rimlig och så även föreslagen maxgräns avseende produktionsvolym. Det i särklass 
mest vanligt förekommande är ölbryggerier. Gårdsförsäljning ska få bedrivas av den som 
”tillverkar alkoholdrycker småskaligt, oberoende och hantverksmässigt”. I utredningens 
förslag får ett bryggeri producera upp till 500.000 liter öl per år, vilket knappast kan anses 
vara en begränsande låg volym. För att en dryck ska hamna i sortimentet ”Lokalt och 
småskaligt” på Systembolaget ligger gränsen på en tiondel (50.000 liter öl/år). Samma 
förhållande gäller vin. 
Ett lokalt exempel är Nacka Bryggeri som på sin hemsida anger att de 2019 sålde 35.000 
liter öl till Systembolaget, restauranger/barer och livsmedelsbutiker. Ett sådan lokal 
producent skulle därmed kunna mer än tiodubbla sin volym utan att slå i taket. Når ett 
bryggeri över en halv miljon liter öl/år anser vi att man bör ställa sig frågan vad man lägger 
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i begreppet ”gårdsförsäljning”. Utredningen föreslår att gårdsförsäljning endast får ske i 
samband med studiebesök eller föreläsning som erbjuds allmänheten mot betalning. Det 
borde i praktiken inte lägga någon större börda på producenten. 
Värt att notera är även att genom Systembolagets så kallade utvidgade service ges de lokala 
alkoholproducenternas möjlighet att sälja sina produkter samtidigt som alkoholmonopolet 
värnas. Det går numera att beställa en gårds lokalproducerade varor till närmaste 
Systembolag. Varorna levereras fritt för såväl kund som leverantör.” 
 
Lisa Rasmussen lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet:  
”Hade jag fått yrka och rösta hade jag yrkat bifall till Socialdemokraternas förslag.” 
 
- - - - - 
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§ 66 KFKS 2022/343 

Remiss – Information om trafikförvaltningens förslag på 
trafikförändringar inför T23 
Yttrande över remiss, till Trafikförvaltningen Region Stockholm 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 
3 maj 2022, inklusive följande tillägg från arbetsutskottet:  
 
S 2. Linje 442. Följande tillägg görs:  
’Eftersom SL ändrat sträckningen för linje 442 behöver ett alternativ till den gamla sträckningen tas fram 
så att boende i övre Skogalund åter får goda möjligheter att resa kollektivt, både till innerstaden och till 
Nacka Forum.’ 
 
S 2. Ny punkt under Busstrafik Boo, Nacka kommuns förslag till vidare förbättring:  
’Kommunen vill återigen påpeka att fler bussar från ytterområdena i Boo, t ex Kummelnäs och 
Gustavsvik, bör gå direkt på motorvägen efter Orminge Centrum i rusningstid. Vidare konstaterar vi att 
många bussar från Boo är överfulla vid Björknäs många morgnar, vilket bör åtgärdas med ökad turtäthet.’ 
 
S 2. Linje 465. Följande tillägg görs:  
’Kommunen föreslår också att linjen förlängs från Fisksätra till Saltsjöbaden Centrum.’ 
 

Ärende 
Nacka kommun har mottagit remiss från Trafikförvaltningen i Region Stockholm angående 
förändringar i buss-, båt- och spårtrafik som föreslås att genomföras i december 2022. I 
förslag till trafikförändringar presenteras justeringar av linjer i SL-trafiken.  
Det är väsentligt med en attraktiv och välfungerande kollektivtrafik i Nacka. Det blir 
särskilt viktigt med tanke på den ständigt pågående utbyggnaden av bostäder, 
samhällsservice och arbetsplatser. I och med Nackas bebyggelseutveckling ser trafikenheten 
att det finns ett stort behov av att ytterligare analysera kollektivtrafikens kapacitet samt se 
över busslinjenätets förändringsbehov under de kommande åren. Tunnelbanan kommer att 
vara ett nödvändigt och efterlängtat tillskott, men fram tills den är i trafik och efter det, 
krävs en välfungerande buss- , pendelbåts- och spårtrafik.  
Detta för att kollektivtrafiken alltid ska vara ett enkelt och attraktivt val i Nacka.  
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Kommunstyrelsen föreslås tillstyrka de justeringar av kollektivtrafiken som föreslås i 
trafikförändringsremissen för 2023. Utöver detta föreslås ytterligare förbättringar såsom 
utökad busstrafik och större satsning på pendelbåtstrafik. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från trafikenheten, daterad den 3 maj 2022 
Bilaga 1. Förslag till yttrande (Yttrandet har kompletterats utifrån kommunstyrelsens 

arbetsutskotts beslut.) 
Bilaga 2. Information om trafikförvaltningens förslag på trafikförändringar inför T23 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), Johanna Kvist (S), Karin 
Teljstedt (KD), Mikael Carlsson (NL) och Gunilla Grudevall-Steen (L), bifall till det 
utsända förslaget från trafikenheten, med följande tillägg:   
”S 2. Linje 442. Följande tillägg görs:  
’Eftersom SL ändrat sträckningen för linje 442 behöver ett alternativ till den gamla sträckningen tas fram 
så att boende i övre Skogalund åter får goda möjligheter att resa kollektivt, både till innerstaden och till 
Nacka Forum.’ 
 
S 2. Ny punkt under Busstrafik Boo, Nacka kommuns förslag till vidare förbättring:  
’Kommunen vill återigen påpeka att fler bussar från ytterområdena i Boo, t ex Kummelnäs och 
Gustavsvik, bör gå direkt på motorvägen efter Orminge Centrum i rusningstid. Vidare konstaterar vi att 
många bussar från Boo är överfulla vid Björknäs många morgnar, vilket bör åtgärdas med ökad turtäthet.’ 
 
S 2. Linje 465. Följande tillägg görs:  
’Kommunen föreslår också att linjen förlängs från Fisksätra till Saltsjöbaden Centrum.’” 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – Mats Gerdaus förslag – 
och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Det är positivt att Moderaterna tog till sig Socialdemokraternas förslag på tillägg till 
Nackas yttrande på trafikförändringarna. 
Socialdemokraterna yrkade på två tillägg som vi fick gehör för. Det ena handlade om att 
när SL ändrat sträckningen för linje 442 och dragit in hållplatserna vid Skogalund, Skvaltan 
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och Nacka Forum norra behöver ett alternativ till den gamla sträckningen tas fram så att 
boende i övre Skogalund åter får goda möjligheter att resa med kollektivtrafiken.  
Vi fick också gehör för vårt yrkande om tillägg i Nackas yttrande att de bussar som kör från 
ytterområdena i Boo (exempelvis från Kummelnäs och Gustavsvik) bör i högtrafik köra på 
motorvägen efter Orminge centrum för att restiden ska kortas.  
Vi är nöjda med att ha kunnat enas med alliansmajoriteten i dessa viktiga frågor som berör 
många Nackabor.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Mycket av det som tas upp i kommunens yttrande är bra och vi yrkar bifall till yttrandet i 
sin helhet. Vi skulle dock vilja påpeka några saker som vi kommer att ta upp i 
kommunstyrelsen. Dels så skulle vi gärna se att kommunen påtalade behovet av bättre 
kommunikationer och bättre samordning mellan kommunikationer i riktning till och från 
Värmdö. Majoriteten av invånare pendlar idag in till och från stan men många barn och 
vuxna pendlar också ut till och från Värmdö och det är svårare eftersom det ofta kan 
innebära långa väntetider på anslutningsbussar. Vi skulle vilja. Se en översyn kring detta 
och en bättre anpassning bland bussarna. Något vi också tycker är viktigt är att 
busshållplatserna skall upplevas som trygga och trevliga samt att det ska vara enkelt att ta 
sig till busshållplatserna. Här har kommunen också ett stort ansvar att göra det enkelt för 
alla inte minst äldre att ta sig till och från kollektivtrafik och hem. En åtgärd som t.ex. en 
hiss vid danvikshem skulle här underlätta för många.” 
 
- - - - - 
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§ 67 KFKS 2021/1052 

Motion – Anslut Nacka kommun till en del av finska 
förvaltningsområdet 
Motion den 18 oktober 2021 av Khashayar Farmanbar (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande.  
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande.  
 
Kommunfullmäktige noterar att förutsättningarna och möjligheterna för att ansluta 
kommunen till ett finskt förvaltningsområde redogörs för i ärendet och med denna 
notering är motionen färdigbehandlad.  
 
Kommunfullmäktige noterar även att kommunstyrelsen generellt ser över och säkerställer 
att kommunen lever upp till kraven i 2019 års stärkta minoritetslagstiftning.   
 

Ärende 
I motionen föreslås att Nacka kommun utreder förutsättningarna och möjligheterna för att 
ansluta sig till det finska förvaltningsområdet. 
 
I utredningen av motionen görs en genomgång av hur förvaltningsområden regleras i lagen 
(2009:724) om nationella minoriteter och minoritetsspråk samt   vad som gäller vad gäller 
frivillig anslutning till ett förvaltningsområde. I ärendet framgår även tidigare beslut i 
ärendet. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben, daterad den 19 april 2022 
Bilaga 1 Motionen 
 

Yrkanden 
Johanna Kvist (S) yrkade bifall till motionens förslag.  
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde Johanna Kvists förslag mot det utsända förslaget från juridik- och 
kanslistaben, och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med förslaget från juridik- 
och kanslistaben.  
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Mikael Carlsson (NL) meddelade att Nackalistan inte deltar i beslutet.  
 

Reservationer 
Johanna Kvist reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraterna.  
 

Protokollsanteckningar 
Lisa Rasmussen lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet:  
”Hade jag fått yrka och rösta hade jag yrkat bifall till motionen.” 
 
- - - - - 
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§ 68 KFKS 2021/1051 

Motion – Biståndsbedömt trygghetsboende i Nacka 
Motion den 18 oktober 2021 av Espen Bjordal m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen med hänvisning till att trygghetsboende är 
en ny boendeform och det ännu är för tidigt att bedöma behovet av trygghetsboende som 
biståndsbedömd insats. 
 
Motionen är i och med detta färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Förslaget i motionen är att kommunen ska utreda hur biståndsbedömt trygghetsboende kan 
införas i Nacka. Äldreenheten har gjort en översiktlig omvärldsbevakning och analys av 
behovet av biståndsbedömt trygghetsboende. Bedömningen är att detta i nuläget inte bör 
utredas ytterligare. Boendeformen är ny i kommunen och det första trygghetsboendet var 
inflyttningsklart i december 2021, 42 hyresrätter på Silver Life Graninge. Det är nu möjligt 
att få tillgång till ett trygghetsboende utan biståndsbeslut. Behovet av biståndsbedömt 
trygghetsboende går i dagsläget inte att bedöma. Av 284 kommuner har 220 nyligen angivit 
att det inte finns några planer för att inrätta biståndsbedömt trygghetsboende för 
närvarande. 
Äldrenämnden arbetar redan för ett brett utbud av olika särskilda boendeformer utifrån 
Strategin för hälsosamt åldrande - Nacka en äldrevänlig kommun. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från äldrenämnden den 30 mars 2022 § 19 (ÄLN 2021/188) 
Tjänsteskrivelse till äldrenämnden, daterad den 17 mars 2022 
Bilaga  Motionen  

Yrkanden 
Karin Teljstedt (KD) yrkade bifall till äldrenämndens förslag.  
 
Gunnel Nyman Gräff (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), bifall till 
motionens förslag.  
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Beslutsgång 
Ordföranden ställde Gunnel Nyman Gräffs förslag mot förslaget från äldrenämnden, och 
fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med äldrenämndens förslag.   
 

Reservationer 
Gunnel Nyman Gräff reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraterna. 
 

Protokollsanteckningar 
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna:  
”Vi kristdemokrater ser med glädje att trygghetsboenden inträder i olika delar av Nacka 
inom några år sikt. Utöver existerande i Graninge ex. även Nya Gatan, Orminge centrum 
och Älta. 
Frågan om ofrivillig ensamhet och otrygghet är högt prioriterad av oss och olika former av 
mellanboenden är något vi välkomnar. Dock tycker vi inte att just biståndsbedömda 
trygghetsboenden är aktuellt att prioritera att utreda i dagsläget. Av de 20 kommuner som 
valt att införa biståndsbedömda trygghetsboenden har en mycket liten andel inneburit nya 
boendeplatser. De handlar snarare om att boenden som redan varit för äldre (ex. 
äldreboenden eller servicehus), har omvandlats eller i vissa fall bara bytt namn till 
biståndsbedömda trygghetsboenden. Den vägen vill vi inte gå. Vi har idag inga långa köer 
på särskilt boende och nya icke biståndsbedömda trygghetsboenden är på ingång. Låt oss 
utvärdera det först. Vi vill heller inte hamna i en situation där det är de allra sköraste som 
får plats och som relativt snart åter behöver flytta för att omvårdnadsbehovet blir för 
omfattande. Det vore olyckligt och är inte tanken med boendeformen som sådan.” 
 
Lisa Rasmussen lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet:  
”Hade jag fått yrka och rösta hade jag yrkat bifall till motionen.” 
 
- - - - - 
  



 
29 (29) 

 10 maj 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 69 

Övriga frågor 
 
Det fanns inga övriga frågor vid sammanträdet.  
 
 
- - - - - 
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Bilaga 1 till protokoll KSAU 2022-05-10 § 65  

Remiss – En möjlighet till småskalig gårdsförsäljning av 
alkoholdrycker (SOU 2021:95)  
Yttrande till Socialdepartementet  
 
Nacka kommun föreslås yttra sig enligt följande: 
 
Ur ett övergripande perspektiv anser Nacka kommun att utredningens förslag om att 
möjliggöra gårdsförsäljning är positivt och tillstyrker det i stora delar. Förslaget kan bidra 
till nya arbetstillfällen inom det lokala näringslivet och få en positiv spridningseffekt på 
besöksnäring, hotell- och restaurangverksamhet. Nacka kommun ser dock ett antal 
svagheter i utredningens förslag som bör justeras innan förslaget genomförs. 
 
Vad gäller de specifika delarna av utredningen vill Nacka kommun framföra följande. 
 
EU-rättsliga förutsättningar för gårdsförsäljning med ett i övrigt bibehållet 
detaljhandelsmonopol (avsnitt 9) 
Nacka kommun bedömer i likhet med utredningen att det går att förena en restriktiv form 
av gårdsförsäljning med EU:s regler om fri rörlighet och med ett i övrigt bevarat 
detaljhandelsmonopol. Nacka kommun anser dock att proportionalitetsbedömningen i 
avsnitt 9.4 bör utvecklas. 
 
Avsnitt 9.6 (s. 120-121), där principen om gynnande besluts negativa rättskraft undantas, 
bör utvecklas och problematiseras ytterligare. Nacka kommun anser att det är viktigt att 
ingrepp mot enskilda, såsom återkallande av gynnande beslut, är väl utredda och 
motiverade. 
 
Formerna för gårdsförsäljning (avsnitt 10.2.1) 
Utredningen föreslår att gårdsförsäljning endast får ske i samband med studiebesök eller 
föreläsning som erbjuds allmänheten mot betalning. Det innebär att producenter måste 
erbjuda kringtjänster för att få bedriva gårdsförsäljning. Många av de småskaliga 
producenterna är hårt arbetande småföretagare som redan idag har svårt att få tiden att 
räcka till. Gårdsförsäljning är ett viktigt sätt att öka intäkterna för producenten men att 
samtidigt lägga på ytterligare börda i form av krav på studiebesök eller föreläsningar anser 
Nacka kommun är olyckligt. Nacka kommun avstyrker förslaget om att gårdsförsäljning 
endast får ske i samband med studiebesök eller föreläsning som erbjuds allmänheten mot 
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betalning. Däremot ser kommunen gärna att sådan verksamhet erbjuds i syfte att informera 
om småskalig alkoholproduktion. 
 
Endast i begränsade kvantiteter (avsnitt 10.2.2) 
Nacka kommun anser att utredningens förslag om begränsning av kvantiteter vid 
gårdsförsäljning är allt för restriktivt satt. Ett viktigt skäl till att tillåta gårdsförsäljning är att 
producenter ska få möjlighet att sälja sina produkter själva. Genom att kraftigt begränsa 
kvantiteten urholkas förslaget. Nacka kommun ser positivt på producenters möjlighet att 
sälja lokalproducerad alkohol och då bör taket för hur mycket som får köpas höjas något. I 
övrigt ska restriktivitet även gälla vid gårdsförsäljning, alltså att inte sälja till minderåriga 
eller berusade personer.  
 
Vem som ska få bedriva gårdsförsäljning (avsnitt 10.3) 
Nacka kommun anser att det offentliga ska uppmuntra tillväxt och utveckling. Tyvärr är 
förslaget om begränsning av produktionsvolym något som motverkar. Även producenter 
som börjar småskaligt och sedan växer och utvecklas bör få behålla rätten att sälja sina 
produkter producentnära. Nacka kommun avstyrker förslaget om begränsningar av 
produktionsvolym. 
 
Konsekvenser för folkhälsan (avsnitt 12.2.2) 
Nacka kommun anser att den konsekvensanalys som har gjorts i utredningen gällande 
folkhälsan är rimlig. 
 
Konsekvenser för det offentliga (avsnitt 12.2.4) 
Konsekvenser för kommunernas intäkter och kostnader (s. 200) 
Nacka kommun anser att den konsekvensanalys som har gjorts i utredningen gällande de 
ekonomiska konsekvenserna för kommunerna är rimlig. Nacka kommun vill understryka 
vikten av att förslaget, om det genomförs, är kostnadsneutralt för kommunerna. En ökad 
administrativ belastning för kommunernas hantering av nya tillstånds- och tillsynsärenden 
kan innebära ett behov av ytterligare arbetskraft, varför Nacka kommun anser att det är en 
förutsättning att denna kostnad kan täckas genom möjligheten att ta ut avgifter. 
 
Slutligen anser Nacka kommun att det är av stor vikt att Folkhälsomyndigheten utarbetar 
föreskrifter gällande hur den nya regleringen, om den genomförs, ska tolkas och tillämpas 
för att uppnå en enhetlig tillämpning bland kommunerna och tydlighet gentemot sökande. 
 
- - - - - 
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